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De groep deelnemers aan het PCE-project 

 

Op woensdag kwamen de deelnemers druppelsgewijs aan in hotel Sveta Sofia waar ze hartelijk 

werden ontvangen door Stefka Kitanova, voorzitster van AEDE-Bulgarije, en Kristina en Maria de twee 

Bulgaarse docenten die participeren in het PCE-project. Ze hadden een welkomstdiner georganiseerd 

in een Bulgaars restaurant dat duidelijk niet was ingesteld op een grote groep. Alle deelnemers waren 

blij elkaar weer te zien en dankzij het chaotische begin in het restaurant was er direct een goede 

sfeer. Heel belangrijk want de agenda voor de twee vergaderdagen was pittig en dat was zachtjes 

uitgedrukt. Na het diner vertrokken de meeste deelnemers naar het hotel waar de Wifi gelukkig goed 

werkte.  

Na het ontbijt begon de vergadering op 21 september om 9 uur in de vergaderzaal van het hotel 

Omdat er geen tijd verloren ging met het heen en weer lopen van en naar het hotel was dit heel 

prettig. De eerste dag werd  voornamelijk besteed aan de rapportage betreffende de resultaten van 

de experimenten.  De meeste deelnemers hadden over hun experiment een PowerPoint gemaakt. 

Het was grappig om te zien hoe de experimenten in de verschillende landen zo divers waren. 

 

Presentatie van de projecten 

Tijdens de lunchbreak werden Bulgaarse sandwiches in het restaurant van het hotel geserveerd.  Ook 

dat scheelde veel tijd zodat er een klein halfuurtje over bleef om een kort wandelingetje te maken in 

de omgeving van het hotel dat in het centrum van Sofia lag. 



 Nadat alle partners hun resultaten hadden getoond werd er in 4 groepen gedebatteerd over de 

volgende thema’s: 

• De meest opvallende resultaten van de experimenten. 

• Moeilijkheden en grenzen van het protocol voor het experiment.  

• Optimaal framework maken waar CEC is opgenomen (niveau, inhoud, disciplinaire omgeving, 

organisatie)   

• Wat er verbeterd kon worden met het oog op uitbreiding, algemeen gebruik en de algemene 

conclusies. 

 

Na de koffiepauze met een kennismaking van de Europese   koekjescultuur   werd er door de 4 

groepen verslag gedaan van hun bevindingen.  De conclusie was: uit deze experimenten kan men 

geen generale conclusie kan trekken. De experimenten uitgevoerd in 10 verschillende landen met 

ieder een eigen curriculum en op verschillende schooltypes kun je niet met elkaar vergelijken! 

De dag werd afgesloten met een gezamenlijk diner. Het belang van de gezamenlijke diners moet niet 

worden onderschat want tijdens deze diners worden vaak afspraken tussen de partners gemaakt om 

werk uit te wisselen of kleine activiteiten samen te ondernemen. Niet ver van het hotel was een 

kleine bar waar ze goede Spritz en Heerlijk Bulgaars bier serveerden. Hier werden heel wat plannen 

voor het komende schooljaar gemaakt.  

 

Diner in Sofia 

 

 

De tweede dag werd besteed aan: 

• De planning voor de volgende vergadering in Praag.  

• De resultaten van de groepen die zich over de 4 thema’s van de dag ervoor hadden gebogen 

en de bevindingen werden nog eens flink onder de loep gelegd.  

• De website die daar onze Italiaanse partner Jacopo beheerd wordt en waar iedere partner de 

input voor moet aanleveren via google-drive. 

• Het disseminatie plan. Voor Nederland is de eerste disseminatie op 21 november in Weert en 

de tweede in Maart tijdens het congres Frans. 

• De lijst met referenties. 

Ook deze dag werd afgesloten met een diner in een typisch Bulgaars restaurant. 

 



 

 

Typisch Bulgaarse salade 

Als extra activiteit was er op de zaterdag voor de partners die nog niet direct naar huis moesten een 

excursie naar Plovdiv georganiseerd, maar eerst was er een stop bij het Bachkovo Monastery dat op 

30 km afstand van Plovdiv ligt aan een doorlopende weg naar het Rodopi gebergte. We waren 

allemaal onder de indruk van de prachtige versiering en de mooie iconen in de grote kloosterkerk.  

 

 

Michel Harel en Marcel van den Munckhof genieten van deze prachtige kerk 

 

 Plovdiv is één van de oudste steden van Europa en telt meer dan 200 archeologische sites. We 

bezochten onder o.a. het indrukwekkende Romeinse theater.  Maria en Kristina, de twee docenten 

die aan het project deelnemen wonen en geven les in deze stad. Zij namen ons mee door de oude 

stad waar we, tot groot plezier van de Franse sectie, een huis vonden waar de Franse dichter 

Lamartine ooit een nacht heeft doorgebracht. 

 

Romeinse opgraving 

De meeste partners vertrokken zondagmorgen vroeg of zelfs al in de nacht. Ons vliegtuig ging pas op 

maandag en op de zondag hebben we nog een geweldige excursie kunnen maken, op advies van 



Martin, naar het Rila klooster dat het orthodoxe juweel van Bulgarije wordt genoemd. Het is het 

bekendste en één van de mooiste kloostercomplexen van Europa dat op de werelderfgoedlijst staat 

van Unesco. Onze chauffeur was ook een juweel niet omdat hij Nederlands sprak en dit graag wilde 

spreken, wij waren zijn tweede groepje Nederlandse dit jaar, maar omdat hij ontzettend veel over het 

klooster wist te vertellen. Voor ons was het een top excursie.  

Petje af voor Stefka, Maria en Kristina voor de uitstekende organisatie van deze meeting en de 

excursie. 

 

Maria en Kristina aan het werk 

 

 

 

 

 


